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Update provinciale netwerkagenda | 2025

Met enthousiasme bied ik jullie de nieuwste update van de Friese netwerkagenda 2025 aan!  
Deze update biedt een overzicht van de voortgang van de projecten waar we dit jaar als 
Fries Bibliotheken Netwerk volop aan werken. 

We vinden het belangrijk om jullie goed op de hoogte te houden van de ontwikkelingen, zodat 
we samen de voortgang kunnen volgen, de vorderingen kunnen monitoren en, indien nodig, 
kunnen bijsturen. 

In deze update vinden jullie niet alleen de nieuwste informatie over de projecten, maar ook 
wat ons opvalt. Zo signaleren we aandachtspunten op tijd en kunnen we hier samen actie op 
ondernemen. We vertrouwen erop dat deze updates jullie inzicht bieden in de belangrijke stappen 
die we zetten, en hebben er zin in om deze ontwikkelingen samen met jullie verder vorm te 
geven. Mochten er vragen of opmerkingen zijn, schroom dan niet om contact op te nemen met 
de projectleiders. Zij staan klaar om te helpen! 

Veel leesplezier en dank voor jullie betrokkenheid!

Met vriendelijke groet,
Barbra Bloemink



Digi- Taalhuizen Gezondheid
Kerndoel
De integrale aanpak van basisvaardigheden 

voor volwassenen richt zich op het 

verbeteren van basisvaardigheden als 

middel voor maatschappelijke thema’s. Het 

FBN wil de impact van de Digi-Taalhuizen 

(DTH’en) vergroten door het versterken van 

de rol van bibliotheken in de DTH’en, in het 

provinciaal netwerk en in het Regionaal 

Plan Volwasseneneducatie (Regioplan).

Contactpersoon
Joppa Wuite

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

•  Voorbereiden van de kennis- en informatiebijeenkomst voor 

taalcoördinatoren en coördinatoren bibliotheken op 2 april. 

De contactambtenaar van de centrumgemeente consulteert de 

groep over het nieuwe Regioplan in wording.

•  Afstemmingsoverleg FBN, Firda, centrumgemeente en Stichting L&S 

over vergroten van de impact en aanmeldroute Ik wil leren. 

•  Bezoek Biblionet Groningen voor input positiebepaling aanbesteding 

WEB: Hoe is de WEB bij hen georganiseerd? Wat zijn de ervaringen 

met het deels zelf in dienst hebben van taalcoördinatoren bij de 

bieb? Hoe werkt het netwerk samen?

 
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

•  Advies schrijven door werkgroep LLO - basisvaardigheden en 

presenteren bij directieberaad over positiebepaling van de 

bibliotheken bij de aanbesteding van de WEB in 2026. 

• Bijeenkomst medewerkers DTH’en Firda en bibliotheken op 2 april.

•  Regulier overleg inplannen met beleidsadviseur Firda, 

contactambtenaar centrumgemeente en tandemdirecteur. 

• Afspraken maken over financiën ‘Ik wil leren’. 

 
 Wat valt op?  

Contactambtenaar centrumgemeente schrijft met beleidsmedewerkers 

van twee gemeenten in een werkgroep aan het nieuwe Regioplan. Zij 

consulteren hiervoor verschillende betrokkenen. Voor de zomer besluit 

de gemeenteraad Leeuwarden over dit nieuwe plan. 

In het voorjaar van 2026 vindt naar verwachting de aanbestedings-

ronde plaats en de gunning gaat in vanaf het schooljaar ‘26/’27. 

Wat is de status?    

Kerndoel
Door de complexiteit van de gezondheidszorg zoeken steeds meer zorgpartijen samenwerking met de bibliotheek. In dit project verkennen we de visie van het FBN op gezondheid en de rol die het kan spelen in samenwerking met zorgpartijen. We willen bepalen hoe de bibliotheken kunnen bijdragen aan het vergroten van de grip van mensen op gezondheid. 
(Zie ook project ‘Grip door gezond navigeren’.)

Contactpersoon
Joppa Wuite

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? •  Uitgebreid gesproken met ROS Friesland over wat bibliotheken te bieden hebben en wat zij doen voor huisartsen in de provincie. Plan voor een (online) kennismaking met de domeinspecialisten van de bibliotheken. •  Kennismaking met MEE Lab van NHL Stenden. Het lab is opgericht vanuit een samenwerking tussen MEE Noord en NHL Stenden Hogeschool Leeuwarden. Het lab voert verschillende projecten uit, kan studentenonderzoek faciliteren en werkt mee aan een aanvraag van de Hanzehogeschool bij RAAK publiek over ‘LVB en digitale inclusie’.• Meewerken projectaanvraag ‘Grip door gezond navigeren’.    
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?• Werken aan visievorming gezondheid met FBN-directie met projectleider Grip door gezond navigeren. 

• Met werkgroep bepalen hoe verder met gezondheidsprogramma Voel je goed!. Wat zijn de ervaringen met het programma in de afgelopen periode en wat is de behoefte voor het ‘vastleggen’ van een programma (MEE-lab)?• Kennismaking ROS Friesland met domeinspecialisten basisvaardigheden.  
 Wat valt op?  

Programma Voel je goed! door dbieb uitgevoerd in Leeuwarden Oost voldoet in een behoefte van mensen uit de wijk. Ook in andere werkgebieden is meer ervaring opgedaan met het programma. Het lijkt zinvol de ervaringen uit Fryslân op te tekenen voor kennisdeling. 

Wat is de status?    

meertaligheid



Digitale inclusie

Kerndoel
Subsidie voor ondersteuning van POI’s voor 

digitale inclusie aan lokale bibliotheken 

vanaf 2025 is onzeker. Bij subsidie voor 2025 

geeft Fers vorm aan de wettelijk bepaalde 

ondersteuning. Daarnaast vraagt Fers onderzoek 

en ondersteuning van de KWINK groep voor de 

onderbouwing en verbetering van (het aanbod 

voor) digitale inclusie binnen de bibliotheken, 

met focus op Leven Lang Ontwikkelen.

Contactpersoon
Joppa Wuite

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

•  Vormgeven aan de inhoud van trainingen en het inregelen van de 

administratie van de IDO-trainingen voor bibbliotheekmedewerkers. 

•  Voorbereidingen IDO festival Noord (do 5 juni in Drachten) met 

Biblionet Groningen en Drenthe. 

•  Trainingsaanbod en ondersteuningsmomenten plannen voor 

redacteuren en accountmanagers bij overgang van G!DS naar Wijzer. 

•  Overleg met de IDO-kartrekkers over o.a. het contact met gemeenten 

over registratie (Sisa en via KB), kennis delen over vorm en functies 

van lokaal baliemenu en afspraken over het lokaal borgen van nieuwe 

landelijke campagne. 

 
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

•  Afronden verantwoording landelijke subsidie ondersteuning IDO 2024.

 * Aanvragen landelijke subsidie ondersteuning IDO 2025. 

 *  Besluit over activeringsplan voor relevantie en belang bij 

medewerkers voor het IDO van bibliotheken. 

 * Verder voorbereiden IDO festival Noord.

 * Afspraken maken over onderzoek en ondersteuning KWINK groep 

voor onderbouwing en positionering van digitale inclusie. 

 
 Wat valt op?  

De landelijke ondersteuning vanaf 2026 is onderwerp van gesprek op 

landelijk niveau. De KB verwacht dat er direct na de zomer voldoende 

duidelijk is over de lokale IDO-financiering, om ook over de landelijke 

ondersteuning meer te kunnen vertellen. 

Wat is de status?    

meertaligheid digitale 
bibliotheek

Doorontwikkeling AZB 

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?
De gebruikersgroep NBC+ heeft een nieuwe mock-up ontwikkeld 
voor de NBC+. De KB zal hiervan een klikbaar ontwerp maken, zodat 
gebruikers en afnemers een duidelijk beeld krijgen van de facetten en 
zoekresultaten. Daarnaast is er een technische toelichting opgesteld 
over het zoeken en vinden in de catalogus.Op 4 februari is een nieuwe release van het AZB-platform in gebruik 
genomen. 
 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?
De KB gaat het komende kwartaal aan de slag om een klikbaar 
ontwerp te maken voor de NBC ontwikkelaars en de NBC+ gebruikers.

Kerndoel
We verbeteren de gebruikerservaring van de Nationale Bibliotheek Catalogus door de Aggregatie- en Zoekomgeving (AZB) voor openbare bibliotheken verder te ontwikkelen. 

We richten ons op het verbeteren van de user experience en interface, het uitbreiden van zoekmogelijkheden en het verwerken van feedback via gebruikerstests. Fers neemt 
deel aan de gebruikersgroep NBC+ en de klankbordgroep ‘zoeken en vinden’ van de coöperatie SDI.

ContactpersoonAan Kootstra

Wat is de status?     



digitale 
bibliotheek

Gemeenschappelijk 
Bibliotheeksysteem

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?

Het SDI heeft Jesse Burkunk aangesteld als directeur SDI. Hij 

wordt voorzitter van de stuurgroep GBS, waarin ook Saskia Leferink 

(OCLC), Bert Hogemans (OBGZ) en Gerard Hendriks (OB aan de Vliet) 

plaatsnemen.
Tot juni loopt de Proof of Concept-periode, waarin OCLC moet 

aantonen dat het voldoet aan het programma van eisen uit de 

aanbesteding. Deze zal op de volgende onderdelen worden getoetst: 

functionele test (programma van eisen & wensen), performance test 

en security test, een drietal proefmigraties (vanuit Wise, V-Smart en 

Brocade) en beoordelen van de samenwerking met de leverancier.  

 
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

De SDI organisatie wordt in 2025 vorm gegeven. Het projectteam GBS 

zal met OCLC de verschillenden functionele- en performance testen 

uitvoeren. De klankbordgroepen zullen het projectteam ondersteunen 

bij de inrichting door te testen en de projectgroep te voorzien van 

feedback.

 Wat valt op?  
Er is geen vertegenwoordiging van Fryslân voor het projectteam 

GBS. Wel zijn Pieter Hoekstra en Aan Kootstra onderdeel van de 

klankbordgroepen ‘systeemparameters’ en ‘zoeken en vinden’.  

Kerndoel
De Friese bibliotheken zijn lid van 

de Coöperatie SDI en werken aan de 

invoering van een gemeenschappelijk 

bibliotheeksysteem. Dit systeem vervangt 

Hosted Wise en stimuleert samenwerking 

en innovatie. In 2025 zetten we stappen in 

de inrichting, migratievoorbereiding en het 

opzetten van de beheerorganisatie.

Contactpersoon
Neeltje de Boer
Aan Kootstra

 

Wat is de status?     

Openbare Bibliotheken Catalogus Platform (OBCP)

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 
NBD Biblion en de KB werken samen met het bibliothekennetwerk aan 

de realisatie van een nieuw catalogiseerplatform, het OBCP (Openbaar 

Bibliotheek Catalogiseer Platform).    
Met het OBCP kunnen bibliotheken gezamenlijk metadata beheren en deze 

via een catalogus aanbieden. Het OBCP gaat het GGC (Gemeenschappelijk 

Geautomatiseerd Catalogiseersysteem) vervangen. Door de voorbereidende 

werkgroep zijn onderstaande notities opgeleverd:
- Eindnotitie gesprekstafels 2024- Eindnotitie metadatawerkgroep - COBRA advies- Scope OBCP- Visie metadateren- Metadatabeleid 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?
De komende tijd wordt gewerkt aan een projectorganisatie en een plan 

om het OBCP in 2026 te lanceren.
 Wat valt op?  De KB en NBD Biblion nemen de regie voor de vervanging van de GGC 

in handen. Het huidige systeem van de NBD is niet geschikt om uit te 

breiden naar een systeem waar ook de openbare bibliotheken in kunnen 

werken. De KB gaat hiervoor een externe leverancier zoeken. 

Kerndoel
Het doel is om de gemeenschappelijke catalogus 
(GGC) te vervangen door een toekomstbestendig 
Openbare Bibliotheken Catalogus Platform (OBCP), 
onder regie van de Koninklijke Bibliotheek (KB). 
Gebruikers bepalen de oplossing en zijn verant-
woordelijk voor onderhoud en kosten. In 2025 
wordt het projectplan vastgesteld, onderzoek 
uitgevoerd en de architectuur ontwikkeld, waarna 
migratie, opleiding en lancering volgen. Fers neemt 
deel aan klankbordgroepen.

ContactpersoonAan Kootstra

Wat is de status?     



digitale 
bibliotheek

Wijzer

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?

Het project Wijzer heeft een vertraging van twee maanden opgelopen. 

De leverancier AppSoft heeft toegezegd dat Wijzer nu per 1 mei 2025 

operationeel kan worden.  
 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

Dinsdag 18 maart 2025 is er een training voor de Provinciaal Service 

Managers in Utrecht. Donderdag 17 april 2025 en donderdag 22 

april 2025 is er een Wijzer opleiding bij Fers voor de redacteuren en 

accountmanagers G!DS uit het FBN. Donderdag 22 mei 2025 houden 

we van 14:00 - 15:00 een Teams vragenuurtje over Wijzer.

Kerndoel
Dit project richt zich op de overgang 

van G!DS naar Wijzer, met de KB die de 

inrichting van Wijzer verzorgt. Wijzer richt 

zich naast standaardgegevens ook op IDO 

en Digitale Inclusie. Gegevens in G!DS 

worden opgeschoond en aangevuld, gevolgd 

door opleidingen voor accountmanagers en 

redacteuren. Uiteindelijk wordt de data via 

een API gekoppeld aan de WaaS-websites. 

Fers coördineert de opleidingen.

Contactpersoon
Aan Kootstra

Wat is de status?   

Single identity (fase 2)

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 
Er zijn diverse aanpassingen gemaakt in de helpschermen en de styling 

van de e-mails naar de gebruikers. De documentatie voor de derde 

partijen die gebruik willen maken van Single Identity is opgeleverd en 

verstuurd. Inmiddels heeft Xafax als eerste een aansluiting gerealiseerd 

voor OB Zuid-Kennemerland. Het Olifantenpaadje is begonnen met 

de ontwikkeling van een aansluiting op Single Identity net als Bolinda 

(Borrowerbox) en SmartConnections.  
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

Komende maanden zullen er meer aansluitingen Single Identity door 

derde partijen worden gerealiseerd. 
 Wat valt op?  Vanuit KB klantenservice wordt op 17 maart een deelsessie klantcontact 

met als onderwerp ‘de landelijke inlogvoorziening’ georganiseerd.  

-> Link naar https://www.biebtobieb.nl/do/event?id=2021020-6576656e74 

Deze deelsessie is gericht op medewerkers in de frontoffice met 

klantcontacten. Van harte aanbevolen! 

Kerndoel
In 2024 is fase 1 van Single Identity afgerond, waarbij bibliotheekgebruikers 
één inlogaccount hebben gekregen. In fase 2 wordt gewerkt aan het uitbreiden 
naar andere leveranciers en optimalisatie 
van het systeem. In 2025 worden pilots en 
systeemupdates uitgevoerd, en het wordt 
uitgerold naar meerdere bibliotheken. Fers is betrokken in de werkgroep.

ContactpersoonAan KootstraEric Pothoven

 

Wat is de status?     

https://www.biebtobieb.nl/do/event?id=2021020-6576656e74


Digitale geletterdheid

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? Project is nog niet opgestart. We verwachten te kunnen starten in Q2. 

Kerndoel
Digitale geletterdheid wordt verplicht op scholen, en bibliotheken gaan hierin een ondersteunende rol spelen. Vorig jaar is in kaart gebracht wat er landelijk en provinciaal gebeurt op dit gebied. De volgende stap is het ontwikkelen van een visie voor Fryslân, die aansluit bij de Friese aanpak dBos en digitaal burgerschap. We gebruiken het SLO visiespel om ervaring op te doen met de benodigde tools.

Contactpersoon
Jennifer Veldman
Sanne de Boer

 

Wat is de status?    

Samen impact maken

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

April is in aantocht. Tijdens ‘April op Stil’ vragen we aandacht voor 

de balans tussen offline en online tijd. Daarvoor wordt er gebruik 

gemaakt van een communicatietoolkit die ontwikkeld wordt door 

Bibliotheken Noord. Daarnaast is gezamenlijk ‘The Offline Club’ voor 

de programmering ingekocht. Op dit moment is er afstemming over 

de data. Tot slot wordt in een (wellicht twee) vestiging(en) een pilot 

gedraaid met digitale kluisjes. Bezoekers kunnen hiermee in de 

Bibliotheek hun offline tijd (en daarmee rust en focus) lenen.

 
  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

De communicatietoolkit wordt afgemaakt en gedeeld met de 

marketingcontactpersonen van alle Friese bibliotheken. Ook worden 

de pilots met de digitale kluisjes verder uitgewerkt en wordt er 

nagedacht over hoe we de impact ervan kunnen meten en er 

geëvalueerd kan worden (kleine impactmeting).   

 Wat valt op?  
Door ziekte van de projectleider hebben we de plannen moeten 

aanpassen en gaan we dit jaar voor een pragmatische aanpak. We 

organiseren volgens plan een evaluatie zodat we op tijd de plannen 

voor volgend jaar kunnen voorbereiden. 

Kerndoel
Het Fries Bibliotheken Netwerk ontwikkelde 

in 2023 een Theory of Change voor digitaal 

burgerschap. In 2025 voeren we projecten 

uit, waaronder een samenwerking tussen 

Bibliotheken Mar en Fean en Noord Fryslân, 

met impactmeting door Impact House. Ook 

starten we de “April op Stil”-campagne, om 

bewustzijn over digitale balans te vergroten.

Contactpersoon
Jennifer Veldman

Wat is de status?    

digitaal 
burgerchap



Regiohub Noord

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 
De volgende acties zijn ondernomen:•  Vormen leeraanbod (gesprekken met werkveld en trainers, leeraanbod 
op maat maken).•  Plannen trainingen (locatie/data).•  Ontwerp en vullen van de nieuwe website www.regiohubnoord.nl met 
het leeraanbod, inrichten inschrijfprocedure.•  Communicatie over leeraanbod, opening inschrijving op 11 februari

•  Er zijn 185 trainingsplekken totaal. Een week na de opening van het 
leeraanbod waren de meeste plekken al vergeven en zijn bijna alle 
trainingen vol. We horen daarnaast positieve reacties! 

•  Eerste verkennende gesprekken gevoerd over het te organiseren event. 
 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?
• Operationele uitvoering van de trainingen. •  Projectondersteuning realiseren.•  Afhankelijk van verlenging beschikbare subsidie BZK: extra (gratis) 
trainingen?

•  Van ideeën naar slagkracht voor organisatie van het Noordelijke event 
in sept. 2025. Contouren zijn helder, we werken aan de vormgeving van 
het programma, we benaderen de bibliotheken voor bijdrage aan de 
programmering.  

 Wat valt op?  We ervaren enorme slagkracht en energie op dit thema, binnen 
bibliotheken, POI’s en het projectteam. Onduidelijkheid over financiering maakt dat het moeilijk is om concreet 
vooruit te kunnen kijken. We hopen in de komende 2 maanden meer 
duidelijkheid te krijgen.  

Kerndoel
Het landelijke programmateam en het ministerie van Binnenlandse Zaken hebben een opdracht geformuleerd voor samenwerking tussen de Noordelijke POI’s: Fers, Biblionet Groningen en Biblionet Drenthe. We werken aan de deskundig-heids bevordering van bibliotheken op digitaal burgerschap, met trainingen, en een netwerkevent waar netwerkpartners bij betrokken worden.

ContactpersoonSusanne Mol

Wat is de status?    

digitaal 
burgerchap

Public Spaces

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

Project is nog niet opgestart.  

We verwachten te kunnen starten in Q2. 

Kerndoel
Wij willen een digitale ruimte creëren 

waar publieke waarden centraal 

staan voor mede werkers, partners 

en klanten. In samenwerking met 

PublicSpaces ontwikkelen we binnen 

het Fries Bibliotheken Netwerk een 

visie voor deze digitale omgeving, met 

waarden als openheid, transparantie 

en verantwoordelijkheid. Deze visie 

wordt uitgewerkt in een actieplan 

voor realisatie.

Contactpersoon

Jennifer Veldman

 

Wat is de status?    

http://www.regiohubnoord.nl


collectie

Collectie vernieuwing

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? Provinciale werkgroep Collectievernieuwing is twee keer bijeengekomen, er wordt kennis en informatie met elkaar gedeeld. 
Ook delen ze onderwerpen voor op de agenda van bredere 
voorjaarsbijeenkomst rondom selectie & collectie. Rondom 
deskundigheidsbevordering heeft de Culturele Apotheek een eerste 
inspirerende workshop verzorgd voor het Fries Bibliotheken Netwerk 
(FBN) waar positieve reacties op kwamen en heeft Fers een overzicht 
gemaakt met beschikbare trainingen rondom collectie. Daarnaast is 
de borging van het Frysk Musyk Archyf binnen het FBN onderzocht, dit 
is besproken met dBieb en Fers. 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?De voorjaarsbijeenkomst selectie & collectie wordt georganiseerd. 
Ook plannen we een nieuwe inspiratiemiddag met voorbeelden op 
het gebied van maatschappelijk collectioneren. Advies over borging 
Frysk Musyk Archyf komt op agenda van Directieberaad, evenals de 
voortgang NBD. Lijst met aanbod trainingen zal worden gedeeld in het 
netwerk.

 Wat valt op?  Workshop van de Culturele Apotheek rondom aanraden van titels 
bracht de bibliotheekmedewerkers enthousiasme en plezier.

Kerndoel
De collectie is de basis van de Bibliotheek, met focus op het verbeteren van de kwaliteit. In 2025 richten we het collectieproces in volgens het ‘basis op orde’-document, met duidelijke rollen en verantwoordelijkheden. We werken aan een betere provinciale samenwerking, data- en community-gedreven collectie. Elke bibliotheek maakt een eigen collectieplan met maatwerk.

Contactpersoon
Bodil Stelwagen

 

Wat is de status?    

Meertalige collectie

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

In samenwerking met onze adviseurs Meertaligheid is een eerste 

inventarisatie gemaakt van de werkvormen die worden toegepast bij 

de bibliotheekorganisaties in de provinciale werkgroep meertaligheid. 

Daarnaast wordt er data verzameld over hoeveel titels in het Fries 

en andere talen er aanwezig zijn in Fryslân. NHL Stenden gaat in 

opdracht van Fers onderzoeken hoe het netwerk de vindbaarheid 

en zichtbaarheid van Friestalige titels in de bibliotheek(vestigingen) 

kan vergroten.
 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

Eerste gesprek met NHL Stenden, Lectoraat Meertaligheid en 

Lectoraat Innovation gaat plaatsvinden en op basis daarvan zal het 

onderzoek vorm krijgen en starten. Titellijsten van meertalige boeken 

worden bijeengebracht. Er komt een concreet plan van aanpak. 

 Wat valt op?  
Er is behoefte aan meer meertalige boeken. Er wordt in Nederland 

ook gekeken naar Fryslân als het gaat om meertaligheid.

Kerndoel
Binnen de Bibliotheek op school (dBos) is 

meertaligheid belangrijk, met boeken in 

verschillende talen, waaronder Frysk. In 2025 

onderzoeken we de mogelijkheden voor een 

meertalige achtergrond- of wisselcollectie, 

die vanaf 2026 uitleenbaar wordt. Het 
succes wordt gemeten aan het aantal 
beschikbare meertalige boeken in Fryslân. 

Ook wordt gekeken naar de samenwerking 

tussen programmering, dBos en collectie.

Contactpersoon
Bodil Stelwagen

 

Wat is de status?   



Programmeren in de bibliotheken

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

De werkgroep Persoonlijke Ontwikkeling is nu een paar keer bij 

elkaar gekomen en krijgt steeds meer vorm. We maken afspraken 

over de samenwerking en hoe de werkgroep elkaar effectief op de 

hoogte houdt. 
 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

Werkgroep gaat werken aan het ontwikkelen van een visie rondom 

het thema Persoonlijke Ontwikkeling in Fryslân. Dit zal gefaseerd 

plaatsvinden. Ook vindt er een eerste noordelijke POI bijeenkomst 

plaats rondom Persoonlijke Ontwikkeling. Daarnaast ondersteunen 

we Bibliotheken Zuidoost Fryslân in opzetten programmering en 

nemen we gezamelijk een besluit of er een vervolg komt op Fryslân 

in Dialoog. 

 Wat valt op?  

Werkgroep is erg enthousiast en wil graag een gezamenlijke 

visie ontwikkelen. De wil om samen provinciale programmering 

te ontwikkelen is er, maar er moet nu gekeken worden hoe dat 

opgepakt kan worden.

Kerndoel
Het FBN wil iedereen de kans geven zich te 

blijven ontwikkelen. Bibliotheken geven hier 

zelf invulling aan, afhankelijk van middelen 

en lokale doelstellingen. Met de nieuwe 

werkgroep Leven Lang Ontwikkelen (LLO) - 

persoonlijke ontwikkeling, ontwikkelen we 

een visie voor bibliotheekprogrammering en 

maken we een plan om maatschappelijke 

thema’s, zoals democratie en klimaat-

verandering, provinciaal aan te bieden.

Contactpersoon

Getty Bouma
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leven lang 
ontwikkelen

Versterken verhalenklimaat 

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd?Op 12 februari vond de Blikverruimer ‘Van verhaal naar Dialoog’ 
plaats, waarin allerlei mooie voorbeelden uit de provincie en het 
land werden gedeeld. -> Linken naar https://fers.nl/oogst-archief/
blikverruimer-van-verhalen-naar-dialoog Daarnaast is er een start gemaakt met de overname Verhalenavond, 
het thema voor de aankomende editie is inmiddels gekozen. Er 
is een globale planning gemaakt en nu zijn we druk bezig met de 
rolverdeling. Ook hebben de directeuren in het directieberaad van 
februari een update gekregen over Versterken Verhalenklimaat.    Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?De officiële overdracht van de Verhalenavond van Pier21 naar het Fries 
Bibliotheken Netwerk staat gepland op 8 april. Op dit moment werken 
we hard aan een plan van aanpak voor de overname. Daarnaast stellen 
we een begroting op voor de Verhalenavond in 2026, zodat we deze 
kunnen presenteren aan de directeuren. Mogelijk ontwikkelen we ook 
een deelsessie over dit thema voor het Bibliothekencongres. Wat valt op?  De Blikverruimer wordt enthousiast ontvangen en krijgt veel leuke 
reacties. Binnenkort komen enkele bibliotheken langs voor een 
werkbezoek. De financiën rondom de Verhalenavond blijken complexer 
dan verwacht, en de rolverdeling is nog niet helemaal duidelijk. Omdat 
er meer van zulke projecten op ons afkomen, is het belangrijk om te 
bepalen hoe we hiermee omgaan.

Kerndoel
Met de projecten Leen een Fries en de Verhalenavond versterkt het Fries Bibliotheken Netwerk het verhalenklimaat in Fryslân. We stimuleren dialoog door verhalen te gebruiken om mensen met elkaar in verbinding te brengen. Door te experimenteren met gespreksvormen onderzoeken we welke expertise nodig is om sociale cohesie en dialoog te faciliteren, ook over gevoelige thema’s.

Contactpersoon
Getty Bouma
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marketing

Terug naar de basis

Zichtbaarheid FBN

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

Project is nog niet opgestart. We verwachten te kunnen starten in Q2.  

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? Project is nog niet opgestart. We verwachten te kunnen starten in Q2.  

Kerndoel
De inrichting van marketing binnen het Fries 

Bibliotheken Netwerk (FBN) is verschillend, 

wat het lastig maakt om provinciale wensen 

en behoeften effectief op te pakken. 

Hierdoor zijn rollen en verantwoordelijkheden 

onduidelijk. In dit project richten we ons 

op het optimaliseren van het proces, 

met de focus op het provinciale team en 

gezamenlijke afspraken die breed gedragen 

worden door het hele FBN.
Kerndoel
Binnen het Fries Bibliotheken Netwerk 
werken we vanuit dezelfde intentie, 
afgestemd op de lokale context. Gezien 
de uitdagingen, zoals zorgplicht, is samen-
werking en zichtbaarheid als FBN cruciaal. 
We ontwikkelen een communicatie plan 
dat onze gezamenlijke profilering en lokale 
identiteit versterkt, ondersteund door 
alle partners, en sluit aan bij het project 
‘Versterken Fries Bibliotheken Netwerk’.

Contactpersoon
Elly Bouwma
Seline Schotanus
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marketing

Van 4 naar 8 miljoen

Deskundigheidsbevordering 
marketing en communicatie

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? 

We hebben verkennende gesprekken gevoerd met externe partijen om te 

bepalen wie ons het beste kan begeleiden en welke methode hiervoor 

het meest geschikt is.

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?

We selecteren de externe partij waarmee we vervolgens het programma en 

de planning gaan vaststellen. Daarna versturen we de uitnodiging(en) naar 

de directeuren en marketeers van de Friese bibliotheken. Naar verwachting 

hebben we in de komende twee maanden de eerste gesprekken gepland. 

 Wat is er de afgelopen twee maanden gebeurd? We hebben externe trainers benaderd en zijn momenteel bezig met het vaststellen van het trainingsprogramma met hen. Zodra het programma is uitgewerkt, toetsen we dit bij de marketeers om te zorgen dat het aansluit bij hun behoeften en de beoogde leerdoelen. 

  Wat gaat er de komende twee maanden gebeuren?We stemmen het definitieve programma af met de (externe) trainers. Zodra we het programma hebben vastgesteld, zullen we de uitnodigingen versturen naar de marketeers en andere collega’s die belang kunnen hebben bij het onderwerp - dit bekijken we per training. Ons doel is om, als alles volgens planning verloopt, de eerste training binnen deze periode te geven. 

  Wat valt op?
De wensen lopen soms wat uiteen. We zullen daarom goed kijken hoe we hier een balans in kunnen vinden en een programma kunnen ontwikkelen dat zo goed mogelijk aansluit bij de verschillende behoeften.

Kerndoel
De landelijke ambitie is om met de 

Bibliotheek van 4 miljoen leden naar 8 

miljoen verbonden gebruikers te groeien. 

Voor Fryslân rijst de vraag hoe we grip 

krijgen op de gebruiker en waarde kunnen 

toevoegen. Dit project verkent hoe het 

Fries Bibliotheken Netwerk gezamenlijk kan 

bijdragen aan deze ambitie en bepaalt het 

vervolg om meer impact te maken.

Kerndoel
We ontwikkelen een programma voor 
deskundigheidsbevordering rondom 
marketing en communicatie, met 
kennissessies op basis- en expertniveau. 
Thema’s voor het komende jaar zijn 
merkstrategie (basis), analysetool Mosaic 
(basis en expert), employer branding 
(expert), arbeidsmarktcommunicatie 
(expert) en inzet van AI in je werk (basis).

Contactpersoon
Elly Bouwma
Seline Schotanus

 

Contactpersoon
Seline Schotanus

Wat is de status?     

Wat is de status?      



Dit was ‘m!   Medewerkers en vrijwilligers
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Volgende maand in de  
spotlight


